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Zápis z 15. řádného zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 16. 4. 2025 od 10 hod. v místnosti MO409 
 

Přítomní senátoři:     Akademická komora AS FSE UJEP  

   PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. – předsedkyně senátu 

Ing. Michaela Jánská, PhD.    

Ing. Lucie Kopáčková, Ph.D. 

Ing. Petra Olšová, Ph.D.  

Mgr. Alexandra Petrů, Ph.D. 

Ing. Tomáš Sýkora, Ph.D. 

Ing. Dita Štyvarová, Ph.D. 
    

   Studentská komora AS FSE UJEP 

Bc. Jan Brázda – místopředseda senátu 

Petr Jaroš 

Bc. Martina Kindl 

Vít Martin 

Matouš Terč 

      

Vedení fakulty: Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. – děkan FSE UJEP 

Mgr. Jitka Laštovková, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

doc. Ing. Lenka Slavíková, Ph.D. – proděkanka pro vědu  

Ing. Miroslav Kopáček, Ph.D. – proděkan pro studium 

   Ing. Lucie Povolná, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a kvalitu 

                                    Ing. Dagmar Kubišová – tajemnice fakulty  
 
     

Hosté:    Bc. Jan Fečík, Bc. Dana Fejfarová, Bc. Petr Neubert – studenti FSE UJEP  
  

 

Omluvení senátoři  

a členové vedení fakulty: Jiří Drahoš – senátor za SKAS FSE UJEP 

             

Neomluvení senátoři a senátorky:   

Dále jsou v zápise všechna jména přítomných uváděna bez titulů. 
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Program zasedání AS FSE UJEP: 

1. Schválení programu zasedání  

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání  

3. Schválení termínů řádných zasedání AS FSE UJEP  

4. Zlepšení informovanosti akademické obce o činnosti senátu – návrh opatření  

5. Různé 

  
 

Zasedání AS FSE UJEP bylo zahájeno v 10 hod. 

Zasedání zahájila předsedkyně AS FSE UJEP Kateřina Smejkalová, která v úvodu přivítala 

všechny senátory a členy vedení fakulty, ze zasedání omluvila senátora Jiřího Drahoše. Dále 

sdělila, že se místopředseda AS FSE UJEP Jan Brázda dostaví na zasedání s menším 

zpožděním. Předsedkyně senátu návazně konstatovala, že se senát na začátku svého zasedání 

dne 16. 4. 2025 sešel v počtu 10 senátorů, a že je tudíž usnášeníschopný. Předsedkyně senátu 

na začátku zasedání poděkovala panu děkanovi i všem členům vedení fakulty za konstruktivní 

vedení dialogu a velmi dobrou spolupráci po celou dobu jejich funkčního období. 

K poděkování se přidal i pan děkan, který následně poděkoval senátu za práci a ocenil 

především dobré vztahy, které byly v rámci fakulty během tohoto období vybudovány.   

 

Ad 1) Schválení programu zasedání 

Předsedkyně AS FSE UJEP představila všem senátorům program zasedání, který jim byl 

předem zaslán. Další připomínky, ani doplnění ke změně programu vzneseny nebyly, senát 

proto přistoupil k hlasování.  

Skrutátorem byl určen senátor ze SKAS FSE UJEP Matouš Terč.  

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: přítomno 10; pro 10, proti 0, zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulého zasedání 

a) Elektronizace cestovních příkazů (dotaz senátora Tomáše Sýkory z 11/2024) – senát 

se ještě krátce vrátil k plnému dořešení tohoto dotazu. Na zasedání AS UJEP dne 26. 

3. 2025 podala senátorka Petra Olšová znovu tento dotaz v plénu na pana prorektora 

pro rozvoj a digitalizaci, který ji ujistil, že se tato tématika na rektorátu již aktivně řeší.  

V současné době probíhá výběr firmy, která by připravila digitální systém pro realizaci 

elektronizace cestovních průkazů. Sdělil také to, že se může jednat o časově náročný 

proces. Bližší informace budou sděleny na zasedání AS UJEP během příštího týdne a 

senátorka Petra Olšová i předsedkyně senátu sdělily, že o dalších krocích 

podniknutých v této otázce, budou senátory AS FSE UJEP informovat. Návazně 

sdělila předsedkyně senátu, že se v Google formuláři uvedeného na webové stránce 

senátu objevil podnět odkazující na nefunkční modul v systému IMIS, přičemž se 

původně uvažovalo o zadávání a zpracovávání cestovních příkazů elektronickou 

cestou právě v tomto systému. Paní tajemnice v reakci na tento podnět potvrdila, že 
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modul přes veškeré dřívější snahy o zrealizování, je dlouhodobě nefunkční. 

Problematika e-cestovních příkazů bude tedy řešena přes „velký senát“ a naši senátoři 

se budou snažit o věcné posunutí tohoto tématu a jeho zdárné zakončení směrem 

k realizaci.      

b) Prezentace k e-volbě: Předsedkyně senátu kontaktovala na žádost senátorů z jednání 

senátu ze dne 19. 3. 2025 předsedu AS FŽP UJEP pana dr. Petra Nováka s žádostí o 

předvedení konkrétní ukázky, jak e-volba funguje. Pan dr. Novák přislíbil, že se 

zúčastní našeho jednání dne 18. 6. 2025. Předsedkyně senátu dále sdělila, že na úrovni 

univerzitního senátu je členkou pracovní skupiny pro úpravu VŘ AS UJEP ve věci 

zavedení e-volby a že i o tomto bude senátory blíže informovat.   

    

Ad 3) Schválení termínů řádných zasedání AS FSE UJEP 

Předsedkyně senátu sdělila, že je třeba projednat a schválit termíny zasedání senátu od května 

do listopadu 2025, přičemž v květnu navíc dochází k ukončení řádného funkčního období 

stávajícího děkana (k 30. 4. 2025), a od 1. 5. 2025 k nastoupení nově zvoleného děkana 

s novými proděkany. Budoucí děkan Miroslav Kopáček požádal senátory z důvodu 

nejbližšího termínu představení všech proděkanů o úpravu květnového zasedání senátu, a to 

na 7. 5. 2025. Další termíny zasedání doplnila předsedkyně senátu následovně, tj. 18. 6. 2025, 

24. 9. 2025, 22. 10. 2025, a 19. 11. 2025, vždy od 10:00 hod. v místnosti MO 409 na 

Moskevské ulici FSE UJEP. Po krátké diskuzi přistoupil senát k hlasování.  

 

Návrh usnesení: Akademický senát FSE UJEP ustanovil následující termíny zasedání 

AS FSE UJEP, a to: 7. 5. 2025, 18. 6. 2025, 24. 9. 2025, 22. 10. 2025 a 19. 11. 2025, vždy 

od 10:00 hodin.  
   

Výsledek hlasování: přítomno 10; pro 10, proti 0, zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  
 

Před následujícím bodem se dostavil na jednání místopředseda senátu Jan Brázda, počet 

senátorů tedy vzrostl na 11. 
 

Ad 4) Zlepšení informovanosti akademické obce o činnosti senátu – návrh opatření  

Na březnovém zasedání AS FSE UJEP dne 19. 3. 2025 bylo v bodě 6/ Volební řád AS FSE 

UJEP sděleno, že v kontextu dvoucestné volby do senátu, tj. v papírové podobě do AS FSE 

UJEP na nové funkční období a v (doposud předpokládané) elektronické podobě do AS UJEP 

na nové funkční období, je potřeba podniknout aktivní kroky k rozšíření povědomí mezi 

studenty naší fakulty o akademickém senátu a jeho fungování. Bude představen návrh 

koncepce zlepšení informovanosti o činnosti senátu, který bude umístěn k připomínkování pro 

všechny senátory na platformě GoogleDisk. Přímo na místě byly diskutovány některé návrhy, 

které představil např. senátor Matouš Terč, který navrhuje vytvořit formu krátkých videí 

umísťovaných na Instagramový profil FSE UJEP, kde by studenti byli informováni o 

možnostech, které jim nabízí fakulta či univerzita (např. možnosti tisku v knihovně UJEP – 

reakce na diskuzi na březnovém zasedání AS FSE UJEP, bod 4 Různé). Uvedl, že tuto 

problematiku již probíral s koordinátorkou vnějších vztahů, Mgr. Jitkou Dvořákovou a vyzval 

senátory, aby jej informovali o podnětech, které by bylo možné tímto způsobem zpracovat. 
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Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová navrhla, že by bylo vhodné před spuštěním projektu 

realizovat dotazníkové šetření mezi studenty sondující jejich potřebu po zřízení nových služeb 

na fakultě. Místopředseda Jan Brázda navrhl využít dosahu fakultního IG profilu jako nástroje 

pro informování studentů o konání interaktivních přednášek a diskusí ohledně fungování 

akademického senátu, na kterém by studentům mohli senátoři ze SKAS FSE UJEP představit 

svůj příběh senátora a co se jim za dobu jejich působení podařilo změnit. Tomáš Sýkora 

navrhl pořízená videa IG prezentovat také studentům prvních ročníků ve vstupních 

předmětech (např. Úvod do studia v rámci RRVS). Senátorka Petra Olšová představila 

koncept „senát ve výuce a výuka v senátu“, v rámci které by v rámci kurzu Politika a správa 

mohli studenti navštívit řádné zasedání AS FSE, studenti by tak získali cennou zkušenost. Po 

krátké diskuzi bylo připomenuto, že senátoři mohou přispívat svými konkrétními podněty 

k tomuto tématu na platformě Google Disk, poté byla diskuze k tomuto bodu uzavřena.   

 

Ad 5) Různé  

1. Anonymní podnět o zpochybnění rozhodovacích procesů v AS FSE UJEP 

Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová senát informovala, že byl prostřednictvím Google 

formuláře obdržen anonymní podnět týkající se zpochybnění transparentnosti a 

důvěryhodnosti rozhodovacích procesů v akademickém senátu. Pochyby v autorovi podnětu 

vzbuzují osobní vztahy mezi některými členy akademické obce. Podnět byl konzultován 

s paní ombudsmankou. Podle jejího vyjádření podnět neobsahuje přímé obvinění z 

protiprávního jednání nebo porušení předpisů, ale spíše podněcuje k diskusi o vnímání 

nestrannosti a o etice rozhodování v situacích, kdy mohou existovat rodinné nebo profesní 

vazby mezi členy akademické obce. Sdělila však, že je třeba rozlišovat mezi interním 

jednáním orgánu veřejné moci (senátu) a zveřejňováním osobních údajů na webu (pro 

veřejnost). Navrhla, aby v souladu s článkem 5 odst. 1 písm. c) a e) GDPR byly údaje o 

konkrétní osobě minimalizovány či zcela vymazány, neboť vzhledem k anonymnímu a 

citlivému charakteru podnětu by bylo vhodné v rámci veřejně přístupných dokumentů 

zobecnit znění daného podnětu a anonymizovat identitu a funkce dotčených osob, což tento 

zápis reflektuje. Pokud jde o diskuzi v senátu, tak tam jméno má být uvedeno v plném znění. 

Senát se řídil návrhem paní ombudsmanky a upravil uvedený podnět tak, aby nedošlo 

k narušení podstaty sdělení:  

,,Dle mého pohledu se vyskytla situace, která může vyvolávat otázky ohledně možného propojení funkcí 

a vztahů uvnitř akademických struktur. I když zde nemusí formálně docházet ke střetu zájmů, může toto 

propojení vzbuzovat určité pochybnosti o objektivitě některých rozhodnutí, zejména v oblasti 

ekonomické agendy fakulty.“ (upravený text podnětu)  

Vzhledem k závažnosti podnětu a důležitosti tématu transparentnosti a důvěry v rozhodovací 

procesy byla celá věc transparentně projednána v otevřené diskuzi. K tématu se ve věcné 

diskuzi vyjádřila předsedkyně AS FSE UJEP, děkan fakulty i další členové senátu i vedení 

fakulty. Bylo konstatováno, že nebylo shledáno žádné pochybení v oblasti transparentnosti a 

zachování důvěry veřejnosti ve spravedlivé a nezávislé fungování akademického senátu. 

Proděkanka pro vnější vztahy Jitka Laštovková sdělila, že se v současné době připravuje 

k sestavení Etický kodex UJEP, jehož součástí může být také reflexe blízkých osobních 

vztahů v rámci různých univerzitních funkcí. Akademický senát FSE UJEP závěrem 
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konstatoval, že se i nadále bude zabývat legitimními podněty, které jsou v souladu s Jednacím 

řádem AS FSE UJEP a Etickým kodexem UJEP, které jsou věcné a založené na konkrétních a 

ověřitelných skutečnostech. Tyto podněty budou projednávány transparentně formou otevřené 

komunikace. Všem případně dotčeným osobám bude zajištěna možnost se k projednávané 

věci vyjádřit. 
 

2. Vystoupení ministra pro místní rozvoj Ing. Petra Kulhánka na půdě FSE UJEP 

Podnět k diskuzi vznesl senátor Tomáš Sýkora, který se dotázal, zda je vhodné umožnit 

vystoupení českého politika na fakultě v předvolebním období. Předsedkyně senátu Kateřina 

Smejkalová uvedla, že obdobná situace byla řešena již v roce 2022 v předchozím složení AS 

FSE UJEP, kdy bylo rozhodnuto, že posouzení vhodnosti návštěv politicky exponovaných 

osob spadá do kompetence vedení jednotlivých fakult, nikoliv univerzity či Etické komise 

UJEP. Děkan fakulty tehdy navrhl formulaci usnesení, že po dobu probíhající volební 

kampaně není možné pořádat přednášky osob, které o vystoupení požádají, a jejich přednáška 

může být chápána jako součást volební kampaně. Senátoři se nyní v diskuzi shodli na tom, že 

pokud bude přednáška zorganizována do doby, než prezident ČR vyhlásí volby do Poslanecké 

sněmovny Parlamentu ČR, tak přednáška může být realizována. V opačném případě nikoliv. 

Na to navázal ještě místopředseda Jan Brázda, který si chtěl ověřit politickou korektnost 

návštěvy Ing. Vladimíra Bezděka, ekonomického poradce prezidenta, na půdě fakulty. 

Přednášku pana Bezděka zorganizoval Investiční klub FSE na 14. 5. 2025. Senát jej ujistil, že 

vzhledem k tomu, že pan Bezděk aktivně nekandiduje na žádný post, je jeho návštěva na 

univerzitní půdě i v předvolebním období zcela v pořádku.  

 

3. Umisťování interních dokumentů pro jednání senátu v systému Moodle 

Místopředseda Jan Brázda dále zmínil, že by bylo vhodné pořídit kvalitnější zařízení pro 

pořizování audiozáznamů ze zasedání AS FSE UJEP. Předsedkyně senátu Kateřina 

Smejkalová navrhla také zřízení prostředí v rámci Moodle, které by bylo přístupné pouze 

vedení univerzity a senátorům AS FSE UJEP, a v rámci kterého by byly k dispozici předchozí 

zápisy, audiozáznamy a odkazy na připomínkování záznamů chystaných ke zveřejnění. To by 

usnadnilo dostupnost a přehlednou přístupnost ke všem podkladům. Toto prostředí by sloužilo 

pouze pro interní účely senátu, všechny současné platformy určené pro veřejnost by byly 

ponechány. Téma bude na některém z příštích zasedání dále diskutováno.  

 
 

Předsedkyně senátu ukončila zasedání, poděkovala všem za přítomnost a aktivní účast a 

pozvala na další řádné zasedání AS FSE UJEP, které se uskuteční 7. 5. 2025 od 10 hod. v 

místnosti MO 409.    
 

Zasedání AS FSE UJEP bylo ukončeno v 11:35 hod.  

 

Zápis provedl: Jan Brázda  

Zápis ověřila a předala k připomínkování: Kateřina Smejkalová  

Zápis schválila po připomínkování: Kateřina Smejkalová 

 


